

2024-09-19

**DCSD မာထီထီတီ တီးဖုန်ကွီ တာ်ပုဖျဲး ယုန်ဒီး  
တာ်ဒုးသုန်ညါလီ၊ တာ်ဂုာ်တာ်ကွါ၊ ဘန်ယုးဒီး တာ်ဘန်တာ်ဘာမုဒါအသီတဖန်**

ဒ် Dyemond Dupree မုာ်ဝဲဒုန် Ronald E. McNair တီးထီကွီတိတကအသိး, အဝဲထံင်လီအနီကစာ်အသးလ၊ အဝဲရုတံးရုသကိး ကမန် ဒီးပုကရူာ်တဖုလ၊အကမန်နုန်လီ၊ လ၊တာ်ဘုန်ဂုာ်တီးဘန်အပု, ကွီတာ်မ၊စ၊ဂံာ်ထံးအခိန် (School Resource Officer -SRO) ဟ်သုန်ဟ်သးဒီး တာ်လ၊ အမ၊ အသး ဒီးအိသု ဒီး ဟုန်လီ၊ တာ်နုန်ကွါလ၊တာ်ဆ၊တံာ်အလုာ်အပုတသုလ၊ ကဟံးစုနုန်ကွါအိလ၊ ကတုထီတီဆု ကွါလ၊အကံာ်အစီဂု၊အါထီတီအဖိခိန်နုန်လီ၊

Dyemond မ၊တာ်ဆီတလဲအံးကဲထီတီလိန်ထီတီ, ဒီး အဝဲအံး အဝဲမုာ်လုာ်ကွါစီလ၊ကဒုးအိန်ထီတီ တာ်ဒီးဘန်တမံးယီလ၊တီးဖုန်ကွီတဖန် အဖိခိန် လ၊အဝဲအတာ်ဟံးမုဒါအပု ဒ် တီးဖုန်ကွီတာ်ဘန်တာ်ဘာပုမ၊သကိးတာ်ဖိ Elementary Security Associate (ESA) တက အသိးနုန်လီ၊

ESA အတာ်မ၊လီလ၊ မုာ်ဝဲ DCSD Superintendent Dr. Devon Q. Horton အတာ်ကွါစီ လ၊ ၂၀၂၄-၂၅ တာ်ထီတီကွီအဂီုနုန်လီ၊ တာ်တိတ်ဟ် ယိယိမုာ်ဝဲ ကမ၊ထီထီတီ တာ်ပုဖျဲးတာ်ဖံးတာ်မ၊တဖန် ဝဲ District တီးဖုန်ကွီ ၇၉ ဖျုန်ခဲလ၊နုန်လီ၊ ယုန်ဒီး တာ်ကုန်ဘန် ကုန်သုကမံးတံာ်မိာ်ပုာ် (Board of Education), ESAs အသီတဖန် ဟံးနုာ်မုဒါလ၊တာ်မ၊လီတာ် ပုမ၊ယုန်မ၊သကိးတာ်တဖန် လဲးအသး ဘျုဘျုဆီဆီ လ၊အတာ်ကွါစီကယာ် ကွီကရုာ်တာ်ဖံးတာ်မ၊ဒီးသုးကွါတာ်ဟုန်ပလီဆီလ၊အလီအိန်တဖန် လ၊အရုဒိန်လ၊ တာ်ဒီးသ၊ပုမ၊တာ်ဖိဒီးပုကွီတဖန် ဒီးမ၊လီတာ်ဂု၊ထီတီ တာ်မ၊လီမ၊ဒီးခိန်ယ၊အတာ်ဘန်တာ်ဘာနုန်လီ၊

တု၊ခဲကနုန်အံး, ESA တာ်မ၊လီလ၊ ၃၇ လီယုန်ယုန်ပုလဲ, ဒီးတာ်ဟုန်လီတာ်မ၊လီဆုပုအါထီတီနုန်လီ၊ DCSD တာ်တီခိန်ရိန်ဝဲ ကွီကရုာ်တာ်မ၊ခိန် (Lead Campus Supervisor) Glenn Jefferson အကမ၊ကမန်ဘန်အသးဝဲယုးဒီး တာ်အိန်ဒီးဂံာ်ခိန်ထံးတာ်သးဝဲ လ၊ ESA တာ်မ၊လီလ၊မုဒါတဖန်အပုနုန်လီ၊

Officer Jefferson စံးဝဲ, “ယတသုန်ညါယကဘန်မုာ်လုာ်ကွါစီတာ်မ၊နု၊ ဝဲပဟ်လီတာ်ရိန်တာ်ကွါအံးအခါဘန်, ပအိန်အါနုာ်ဒီး ယဆီကမိန်တုာ်ပုကပတံထီတီတာ်မ၊လီလ၊ဒ်သိးအံးလီ၊ ပုအိန်တုာ်လံအါမးလ၊အမ၊တုာ်တာ်လ၊ကီုရုာ်ကွီလီကဝီ၊အဂီု လ၊အပတံထီတီ တာ်မ၊လီလ၊အံးနုန်လီ၊ အယိ ပမ၊နုာ်တာ်ခိဆ၊ဒိန်ဒိန်မုာ်လီ၊”

DCSD ကွီတာ်မ၊စ၊ဂံာ်ထံးအခိန် (School Resource Officers - SRO) ဟးဆုန်ဂု၊ဝီသမံသမိးကွါကွါခဲလ၊, ပုယုန်ဒီးတီးဖုန်ကွီ တဖန်ဝဲလ၊ကလံ, ဒ်လဲဂု, ကီုစဲဂုတုာ်တိစ၊မ၊စ၊တဖန် ဘန်တာ်ရိန်ကွါဟ်လီအိဖျိဖျါဖျါ လ၊ကမ၊ဂုထီတီကွီတာ်ဘန်တာ်ဘာ လ၊ District ဒုးအိန်ထီတီတာ်မ၊လီလ၊အသီတဖန်အံးကသု လ၊ကဟုန်လီအါထီတီတာ်အံးထွဲကွါထွဲတီးဖုန်ကွီတဖန် လ၊တာ်ထီတီကွီ မုာ်နုာ်ဒီးတနုန်ညါအဂီုလီ၊

Officer Jefferson စံးဝဲ, “တာ်အံးမုာ်တာ်တမံးလ၊ပဆီကမိန်ဘန်ယုးဒီးအဂုာ်တဘျုးနုန်လဲ, ဒီးတာ်အံးကဲထီတီလိန်ထီတီနီနီအယိ ဂု ဒိန်မးလီ၊” “ယုန်ဒီးတာ်ဆ၊ကတီုဒီးတာ်ကိးမံးဒီးလ၊အမ၊အသး, ယဆီကမိန်တာ်ဒီး တာ်သုန်တဖန်အံးအလီအိန်ဝဲဒုန်လ၊ ပဖိပလဲ တဖန်အဂီုနီနီလီ၊”

Dupree ဖျိထီတီ McNair High တီးထီကွီလ၊ ၂၀၁၇ အပုဒီး ဒုးအိန်ထီတီ တာ်သုန်ပိာ်သးဝဲလ၊ တာ်တီတာ်တြါလ၊ကွါမုာ် ဒီး ကမုာ် တာ်ပုဖျဲးအဂီုလီ၊ ဝဲတီးထီကွီဝဲအလီခိ, အဝဲနုန်လီဆုသုးအပုဒီးမုာ်လုာ်လ၊ တာ်မ၊လီလ၊အသီအံးကမ၊စ၊အိဂုထီတီလ၊ အဝဲ အသးသမုဒီစီတာ်ဖံးတာ်မ၊လ၊ကမုာ်တာ်ပုဖျဲးအပုလီ၊

Dupree လ၊အကမုာ်ပုဟံးမုဒါလ၊ကကွါထွဲ Kelley Lake Elementary School တီးဖုန်ကွီ စံးဝဲ, “ယမ၊တာ်လ၊သုးအပုအိန် ယိးနုန်လဲ, ဒီးယအဲဒ်တာ်မ၊အံး, ဘန်ဆန်ယအဲဒ်ဒီးမ၊တာ်အါထီတီ လ၊ကဒုးအိန်ထီတီ တာ်လီဆီဒီးမ၊စ၊ပုကမုာ်လီ၊” “ယစံးဘျုးစံးဖျိန် ဒီးဒီးနုာ်ဘန်တာ်ဆိန်ဂုလ၊တာ်ခွဲးဂုယာ်ဘန်အံးအဂီုလီ၊”

Dominique Brown မှာဲ ESA အသိ ဖဲ Oak View Elementary School တီးဖုန်ကွီလီး. အဝဲမုာ်လာဲဒုန်လာ တာ်မးအသိအံး သုန်ညါ ဟ်ပနီန် အဝဲအတာ်စးထီန်မးတာ်လုာ်အိန်သးသမူတာ်ဖဲးတာ်မးလာလာတာ်သုန်ဆုန်သးဂးအပူ လာကမုာ်တာ်ပူဖျဲးအဂီၢ်န့ၢ်လီး.

“ယမးဘိန်ဘာအတာ်မးအိန်တဘျဲးန့ၢ်လဲ. လာညါန့ၢ်ယမးတာ်တာ်ဒီးပူဖိသုန်, ဒီးယအိန်ဒီးယဖိဒုန်ဝဲစုာ်ကီးလီး.” “ယအိန်ဒီးဟ်လီး ယခိန်ဖဲဝဲတြီ [ကမုာ် တာ်ပူဖျဲး] အပူ ဒီးဆဲးမးတာ်ဖဲန့ၢ်လီး.”

ဖဲ လါဖဲးပတုဘာန် ၁၈ သိ, ESAs အသိတဖုန် ထီန်တာ်မးလဲထီန်လဲထီတာ်ဖဲးတာ်မးတာ်မးလိအရူဒိန် လာအဝဲသုန်အမူဒါအဂီၢ်လီး. တာ်မးလိအသနာ်အရူဒိန် ပန်ယုာ်ဒီး တာ်မးလိမးဒီး တာ်သုတာ်ဘိန်အကျိအကျဲတဖုန် လာတာ်မးဆဲးလီးဖျဲးလီးတာ်သဘိန်သဘုန် အပတီၢ်လာပူကွီဖိဒီးပူဒိန်တုာ်ခိန်ပျဲးတဖုန်အဘာန်စးအဂီၢ်လီး.

Dupreeစံးဝဲ, “ယမးလိန့ၢ်တာ်လီးတာ်အါမးဘိန်ယးဒီး တာ်မးဆဲးလီးဖျဲးလီးတာ်သဘိန်ဘုန်လီး.” “ယသုန်ညါလာမိာ်ဟ်တဖုန်ဒီးသဒါ အဝဲသုန်အဖိသုဆဲးအါလဲန့ၢ်လီး. ယအိန်ဒီးယဖိဒိန်ခါတက, ဒီးယသုန်ညါလာယအိန်လားယဖိဒိန်ခါအဂီၢ်ထဲလဲန့ၢ်လီး. ယအိန်ဒီးမး စးအဝဲသုန်လာကျဲလာ, အဝဲသုန်ကအိန်ဘိန်မုာ်မုာ်ခုန်ခုန် ဒီးအိန်ဖဲန့ၢ်လာကမးစးအဝဲသုန်လီး.”

မုာ်တာ်အသိလာမူဒါအံးအဂီၢ်သနာ်က့, Brown ဟးဆုန်ဂုာ်ဝါသမံသမိးကွာ်တာ်ဖဲ Oak View Elementary ဝံလံဒီး ထိန်ဘာန်လဲအဝဲအ တာ်ဟံးမူဒါလာအဂုာ်တကပလဲန့ၢ်လီး.

အဝဲစံးဝဲ, “ဖိသုန်တဖုန်ခိအာယာဂုာ်ဒိန်မးလီး.”

ဒ်န့ၢ်အသိး, Dupree ဟ်ဖျါထီန် အဝဲအတာ်သုန်ပိာ်သးဝးဘိန်ယးဒီး တာ်သုန်ညါလိာ်သးဒီးပူကွီဖိတဖုန်, ကွီသရုန်တဖုန်, ဒီး ပူမးတာ်ဖိ ဖဲ Kelley Lake လီး.

အဝဲစံးဝဲ, “တာ်အံးကမုာ်ဝဲဒုန် ခိန်ယာတစးအသိလာယဂီၢ်လီး.” “ယသုန်ပိာ်သးဝးလာကထိန်ဘာန် ကွီအတာ်ဆဲးတာ်လုာ် ဒီးအိန်ခိးကွာ်တာ် လာယမးတာ်မနုာ်ကသုလာတာ်အံးအဂီၢ်လဲန့ၢ်လီး.”

မုာ်နသးဖဲလာကမးလိအါထီန်ဘိန်ယးဒီး တီးဖုန်ကွီတာ်ဘိန်တာ်ဘာပူမးသကီးတာ်ဖိ (Elementary Security Associate) အမူအဒါ မုတမုာ် ပတံထီန်တာ်လာကမးတာ်အံးအဂီၢ်ခါ. ကွာ်ဖဲ DCSD တာ်လုာ်အိန်သးသမူတာ်ဖဲးတာ်မးကဘျဲးဟ [ဖဲအံး](#).